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Veslemøy Kjendsli (A)  
Per Nygaard (SV) 
Gunnell Sandanger (SV) møtte for Hanne Irene Eldby (SV) 
Ann Carnarius Elseth (Frp) 
Tommy Skjervold (Frp), fratrådte i sak 92/11 grunnet inhabilitet 
Bjørn Vesten (uavhengig) 
Gunnar Pedersen (H) 
Ole Richenberg (H) 
Gro Thorup (H) 
Britt Inglingstad (V) 

  
Forfall: Hanne Irene Eldby (SV) 
  
Fra administrasjonen 
møtte: 

Tove Stien, bydelsdirektør 
Håkon Kleven, avd.sjef økonomi og plan 
Solveig Nyhamar, avd.sjef rehabilitering og omsorg 
Mary Ann Gursli, avd.sjef velferd og fritid 
Kari Bjørneboe, bydelsoverlege 
Åse Merete Ternå, avd.sjef administrasjon 

  
Møtesekretær: Therese Kloumann Lundstedt 
 
Følgende ble omfordelt i møtet 
BU-sak 89/11 ”Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.05.2011” 



Opprop 
 
Åpen halvtime 

- Marius Botten, tok opp begrepet ”full barnehagedekning” og ønsker at 
småbarnsforeldre skal kunne få barnehageplass i nærheten av der de bor. 

- Pål Solstad, FAU ved Høyenhall skole, tok opp sak om skolebehovsplan. Er imot 
forslaget om at Høyenhall skole skal fungere som avlastningsskole for Lodalen og 
Kværnerdalen. 

- Bodil Lunde, ansatt ved Manglerud VGS, går imot forslaget om nedleggelse av skolen 
og fremhevet bl.a. det unike studietilbudet ved skolen. 

- Ane Hjort Gutu, FAU Nøklevann skole, tok opp sak om dagligvarebutikk i Bølerlia 73 
og viktigheten av å se denne i forhold til skolebehovsplanen. Hun ber BU ta saken opp 
med sine partikolleger i Rådhuset.  

- Erik Hansen, Manglerud Star ishockey, tok opp det gode samarbeidet med Manglerud 
VGS og anmoder BU om ikke å gå inn for nedleggelse av skolen. 

- Thea Klem, mor til kommende førsteklassing ved Høyenhall skole, uttrykte 
bekymring ved flytting av videregående skoler til sentrum, samt flytting av 
ungdomsskolen ved Høyenhall. 

- Vetle Dalberg, elev ved Manglerud VGS, tok opp tilbudene ved skolen og går i mot 
nedleggelse. 

- Anne Kathrine Fuglem, klubbtillitsvalgt ved Mnaglerud VGS, går imot nedleggelse av 
skolen og mener bydelen mister en viktig arena for kultur, idrett og læring ved evt. 
nedleggelse. 

- Kristin Kjosmoen, Neptun Drift, drifter av Manglerud Bad, fortalte om det gode 
samarbeidet man har fått til med Manglerud VGS og ber BU ikke gå inn for 
nedleggelse av skolen. 

- André Haugen, Manglerud Star Fotball, slutter seg til motstanden mot nedleggelse av 
Manglerud VGS. 

- Åge Johan Dahlberg, går i mot nedleggelse av Manglerud VGS og viser til 
mulighetene ved skolen mht. idrett, musikk og forming. 

- Jarl Eriksen, Manglerud VGS Toppidrett, tok opp det unike logistikken ved 
Manglerud VGS. 

- Turid Stien, ansatt ved Manglerud VGS, går imot nedleggelse og minnet om at skolen 
var den første skolen i Oslo som fikk idrettslinje. 
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Eventuelt 
Ingen saker til eventuelt. 
 



Sak 85 /11  Godkjenning av innkalling og sakskart 
 
Gunnar Pedersen (H) hadde følgende forslag til ny sak på sakskartet:  
Sak 109/11 ”Hundelufting i nedlagt barnepark, Plogveien 99” 
 
Arnfinn Aabø (A) hadde følgende forslag til vedtak 
Sak 97/11 ”Skolebehovsplan – rullering” flyttes frem til etter sak 88/11. 
 
Votering 
Det ble votert over begge forslagene under ett. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  

- Sak 109/11 ”Hundelufting i nedlagt barnepark, Plogveien 99” 
- Sak 97/11 ”Skolebehovsplan – rullering” flyttes frem til etter sak 88/11. 

 

 Sak 86 /11  Godkjenning av BU-protokoll fra møte 23.05.2011 
 
Protokoll fra møtet 23.05.2011 godkjent med følgende merknader:  

- Randi Vollmerhaus (A) tok opp feil i sak 61/11. 
- Bjørn Vesten (uavh.) tok opp feil i sak 55/11, samt feil i oversikt over hvem som var 

tilstede. 
 

 Sak 87 /11  Protokoller til orientering 
 
Arbeidsutvalget 06.06.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomite 14.06.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Omsorgskomite 14.06.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Oppvekstkomite 14.06.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Eldrerådet 14.06.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Råd for funksjonshemmede 15.06.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Ungdomsrådet 14.06.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Arbeidsmiljøutvalget 14.06.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Medbestemmelsesutvalget 14.06.2011 
Protokoll tatt til orientering 
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 Sak 88 /11  Informasjon fra administrasjonen 
 
Avd.sjef velferd og fritid, Mary Ann Gursli, informerte om at bydelen har søkt om midler til 
ulike tiltak til forebygging og bekjempelse av barnefattigdom i bydelen, og mottatt 1 mill. 
kroner til prosjektet ”Hva har du gjort i ferien?”. Midlene gis for 3 år. 
 

 Sak 89 /11  Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.05.2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.05.2011 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.05.2011 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 

 Sak 90 /11  Sentrale budsjettjusteringer 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Funksjon 201 Førskole økes med 1,202 mill. kroner i henhold til kommunaldirektørens 

sak 5/11. 
2. Funksjon 241 Diagonose, behandling, re-/habilitering økes med kr 592 000 i henhold til 

kommunaldirektørens sak 28/11. 
3. Funksjon 232 Forebygging, helsestasjons- og skolehelsetjeneste økes med kr 260 000 i 

henhold til kommunaldirektørens sak 11/11. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak under ett. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
1. Funksjon 201 Førskole økes med 1,202 mill. kroner i henhold til kommunaldirektørens 

sak 5/11. 
2. Funksjon 241 Diagonose, behandling, re-/habilitering økes med kr 592 000 i henhold til 

kommunaldirektørens sak 28/11. 
3. Funksjon 232 Forebygging, helsestasjons- og skolehelsetjeneste økes med kr 260 000 i 

henhold til kommunaldirektørens sak 11/11. 
 

 Sak 91 /11  Månedsrapport barneverntjenesten per mai 2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Månedsrapport barneverntjenesten per mai med utvidet rapportering på status per 1. tertial 
2011 tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 



Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Månedsrapport barneverntjenesten per mai med utvidet rapportering på status per 1. tertial 
2011 tas til orientering. 
 

 Sak 92 /11  Utviklingen i antall barnehageplasser, rapportering per 
mai 2011 
 
Tommy Skjervold (Frp) erklærte seg inhabil og fratrådte under behandling av saken, da hans 
svigermor er styrer i Bogerudsletta barnehage. Det var 14 stemmeberettigede under 
behandling av saken. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken Utviklingen i antall barnehageplasser, rapportering per mai 2011, tas til orientering. 
 
A og SV v/Gunnell Sandanger (SV) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Bogerud friluftsbarnehage åpnes for inntak av treåringer. 
 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble det votert over tilleggsforslaget fra A og SV 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Saken Utviklingen i antall barnehageplasser, rapportering per mai 2011, tas til 
orientering. 

2. Bogerud friluftsbarnehage åpnes for inntak av treåringer. 
 

 Sak 93 /11  Pedagogiske ledere i barnehagene med dispensasjon 
fra utdanningskravet - rapportering 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om pedagogiske ledere på dispensasjon fra utdanningskravet i barnehagene – 
rapportering, tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Sak om pedagogiske ledere på dispensasjon fra utdanningskravet i barnehagene – 
rapportering, tas til orientering. 
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 Sak 94 /11  Kostpenger i kommunale barnehager 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget gir sin tilslutning til bydelsdirektørens forslag til kostpenger i barnehagene. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Bydelsutvalget gir sin tilslutning til bydelsdirektørens forslag til kostpenger i barnehagene. 
 

 Sak 95 /11  Rapport på arbeidet i Ressursenhet for førskolebarn 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport på arbeidet i Ressursenheten for førskolebarn tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Rapport på arbeidet i Ressursenheten for førskolebarn tas til orientering. 
 

 Sak 96 /11  Orientering om helsestasjons- og skolehelsetjenesten 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken om helsestasjons- og skolehelsetjenesten tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Saken om helsestasjons- og skolehelsetjenesten tas til orientering. 
 

 Sak 97 /11  Skolebehovsplan 2012-2022 - invitasjon til høring 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsdirektørens vurderinger til høringen tilsluttes. 
 
Bydelsutvalget hadde følgende omforente forslag til vedtak 
Østensjø bydelsutvalg mener at vedtaket fra forrige Skolebehovsplan ikke er utført i 
tilfredsstillende grad da byrådet ble bedt om å foreta en ny gjennomgang av den delen av 
Skolebehovsplanen som omfatter kapasitet og organisering i området 
“Østensjø/Nordstrand/Søndre Nordstrand”, herunder fremtidig drift ved Manglerud 
videregående skole. 
 



Utdanningsetaten som fikk oppdraget fra byrådet har nå sendt ny skolebehovsplan på høring. I 
planen som ligger ute til høring i dag er løsningen for område Manglerud, stort sett en 
gjentagelse fra forrige plan med unntak av Abildsø skole som etaten har foreslått beholdt slik 
den er i dag. Konsekvensene av høringsforslaget vil gi økte trafikkproblemer for dette 
området som allerede i dag er betydelige.Bydelsutvalget mener dette ikke er tilfredsstillende 
oppfølging av bystyrevedtaket i 2009. 
 
Det er for område 15 ventet moderat vekst av barn og ungdom men siden det er vanskelig å 
skaffe tomter i de omkringliggende skolekretsene mener Utdanningsetaten at barn skal kjøres 
fra Etterstad, Kværnerdalen, Ekeberg og Nordstrandsplatået. Disse områdene ligger 4-5 km 
fra Høyenhall skole og topografisk er det vanskelig tilgjengelighet til skolen uten bruk av bil, 
noe som vil øke belastningen på allerede sterkt trafikkerte veier som Ring 3, Enebakkveien og 
Ryenkrysset. Bydelsutvalget er bekymret for de trafikale forholdene i dette området av 
planen. 
 
Østensjø Bydel har registrert at det for området 16 Bøler-Skullerud ikke er planlagt noen 
utvidelser til tross for at skolebehovsplanen påpeker at det vil være behov for en ny parallell 
tilsvarende 210 elever på barnetrinnet basert på en beskjeden vekst i området. 
Bydelen uttrykker stor bekymring rundt prognosen, og det faktum at planen legger opp til at 
område 14 Østensjø – Oppsal – Trasop og område 15 Manglerud – Abildsø skal avlaste 
område 16. 
 
Det påpekes at bydelen ser ut til å være på vei inn i et generasjonsskifte med økende press på 
barnehageplasser, og det foreligger utbyggingsplaner flere steder i bydelen, spesielt i 
Skullerud området, som vil medføre ytterligere tilflytting av barn i skolepliktig alder. 
Bydel Østensjø henstiller derfor til at muligheten for en kapasitetsøkning innenfor område 16 
Bøler – Skullerud utredes nærmere innenfor planperioden, og påpeker bl.a. at Oslo kommune 
evt kan vurdere å erverve tomten/garasjebygget i Bølerlia 73 til bruk for skoleformål og/eller 
kombinert skole og barnehageformål. 
 
Østensjø bydelsutvalg viser til at FAU på Høyenhall skole tidligere har bedt om at det ses på 
muligheten til å bygge på allerede eksisterende bygningsmasse og også om muligheten for å 
bygge en ny allidrettshall med mulighet til å bygge arealer til skolen over hallen. Dette kan 
bidra til at man kan øke Høyenhall skole til en 3 parallell på barnetrinnet (er en 2-parallell i 
dag). 
 
Østensjø bydelsutvalg ber om at det bygges nye skoler, utvidelse av eksisterende bygg eller 
paviljonger for de skolekretsene hvor det er ventet økt vekst, slik at barn og ungdom kan gå 
på skoler i nærmiljøet. 
 Vi ber også byrådet se på muligheten til å bygge på Høyenhall skole slik at de kan få en 3 
parallell fra 1-10 slik at Høyenhall skole kan fortsette å være en barne- og ungdomsskole og 
bevare det gode miljøet. 
 
Østensjø bydelsutvalg ser også med bekymring på at det bare skal være en videregående skole 
i skoleområdet, Ulsrud videregående skole. 
Det er mange ungdommer i alderen 16-19 som foretrekker å gå på skole i nærmiljøet med 
enkel og trygg skolevei i stedet for å måtte reise til sentrum eller på tvers av byen. Manglerud 
videregående skole kan nå tilby idrettsfag i tillegg til kunst/håndtverk og allmennfag. Skolen 
ligger i dag godt tilrettelagt for enda flere idrettsfaglige tilleggs fag med både innendørs 
fotballhall, svømmehall og ishockeyhall som nærmeste nabo. At ungdommene kan fortsette å 
utøve sin idrett i nærmiljøet betyr mye både for ungdommen og for idrettsmiljøet på 
Manglerud. Det er brukt mange år på å få etablert et samarbeid mellom skolen og nærliggende 
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idrettslag som har sine anlegg i umiddelbar nærhet til skolen. Dette kan vanskelig etableres 
like nært annet sted. Bydelsutvalget mener dessuten at det er en styrke for bydelen med to 
videregående skoler og ønsker å bevare dette. 
 
Østensjø bydelsutvalg ser positivt på de forslagene som foreligger for område 14. Ved å 
bygge ut Godlia og Trasop skole styrkes muligheten for å ha barneskolen i umiddelbar nærhet 
for denne delen av bydelens innbyggere. Gode oppvekstsvilkår i et område med stor vekst av 
barnefamilier er avhengig av nærhet til skolen og disse medlemmer støtter derfor forslaget om 
utvidelser.  
 
For området 14 Østensjø – Oppsal – Trasop bes det om at ny samlingssal på Østensjø skole 
utredes i forbindelse med ferdigstillelse av nytt gymbygg. Det påpekes at i skolens gamle 
gymsal befinner seg det berømte veggmaleriet “Seierherren vender tilbake” av Bjarne Ness. 
Veggmaleriet inngår som en verdifull del av Oslo kommunes kunstsamling, og veggmaleriet 
er gjenstand for besøk fra kunstinteresserte. 
 
Bjørn Vesten (uavh.) hadde følgende forslag til vedtak 
Det er sterkt bekymringsfullt at Oslo grunnet innvandring har en så stor befolkningsvekst at 
man må gjøre store omkalfatringer i skolesektoren og oppta enorme lån som vil belaste 
kommuneøkonomien i overskuelig framtid. 
 
Votering 
Bydelsutvalgets omforente forslag til vedtak ble satt opp mot bydelsdirektørens forslag til 
vedtak 
Bydelsutvalgets forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Deretter ble det votert over forslaget til vedtak fra Bjørn Vesten (uavh.). 
Forslaget falt med 1 stemme for (Bjørn Vesten (uavh.)) og 14 stemmer mot (A, SV, Frp, H og 
V)  
 
Vedtak 
Østensjø bydelsutvalg mener at vedtaket fra forrige Skolebehovsplan ikke er utført i 
tilfredsstillende grad da byrådet ble bedt om å foreta en ny gjennomgang av den delen av 
Skolebehovsplanen som omfatter kapasitet og organisering i området 
“Østensjø/Nordstrand/Søndre Nordstrand”, herunder fremtidig drift ved Manglerud 
videregående skole. 
 
Utdanningsetaten som fikk oppdraget fra byrådet har nå sendt ny skolebehovsplan på høring. I 
planen som ligger ute til høring i dag er løsningen for område Manglerud, stort sett en 
gjentagelse fra forrige plan med unntak av Abildsø skole som etaten har foreslått beholdt slik 
den er i dag. Konsekvensene av høringsforslaget vil gi økte trafikkproblemer for dette 
området som allerede i dag er betydelige.Bydelsutvalget mener dette ikke er tilfredsstillende 
oppfølging av bystyrevedtaket i 2009. 
 
Det er for område 15 ventet moderat vekst av barn og ungdom men siden det er vanskelig å 
skaffe tomter i de omkringliggende skolekretsene mener Utdanningsetaten at barn skal kjøres 
fra Etterstad, Kværnerdalen, Ekeberg og Nordstrandsplatået. Disse områdene ligger 4-5 km 
fra Høyenhall skole og topografisk er det vanskelig tilgjengelighet til skolen uten bruk av bil, 
noe som vil øke belastningen på allerede sterkt trafikkerte veier som Ring 3, Enebakkveien og 
Ryenkrysset. Bydelsutvalget er bekymret for de trafikale forholdene i dette området av 
planen. 
 



Østensjø Bydel har registrert at det for området 16 Bøler-Skullerud ikke er planlagt noen 
utvidelser til tross for at skolebehovsplanen påpeker at det vil være behov for en ny parallell 
tilsvarende 210 elever på barnetrinnet basert på en beskjeden vekst i området. 
Bydelen uttrykker stor bekymring rundt prognosen, og det faktum at planen legger opp til at 
område 14 Østensjø – Oppsal – Trasop og område 15 Manglerud – Abildsø skal avlaste 
område 16. 
 
Det påpekes at bydelen ser ut til å være på vei inn i et generasjonsskifte med økende press på 
barnehageplasser, og det foreligger utbyggingsplaner flere steder i bydelen, spesielt i 
Skullerud området, som vil medføre ytterligere tilflytting av barn i skolepliktig alder. 
Bydel Østensjø henstiller derfor til at muligheten for en kapasitetsøkning innenfor område 16 
Bøler – Skullerud utredes nærmere innenfor planperioden, og påpeker bl.a. at Oslo kommune 
evt kan vurdere å erverve tomten/garasjebygget i Bølerlia 73 til bruk for skoleformål og/eller 
kombinert skole og barnehageformål. 
 
Østensjø bydelsutvalg viser til at FAU på Høyenhall skole tidligere har bedt om at det ses på 
muligheten til å bygge på allerede eksisterende bygningsmasse og også om muligheten for å 
bygge en ny allidrettshall med mulighet til å bygge arealer til skolen over hallen. Dette kan 
bidra til at man kan øke Høyenhall skole til en 3 parallell på barnetrinnet (er en 2-parallell i 
dag). 
 
Østensjø bydelsutvalg ber om at det bygges nye skoler, utvidelse av eksisterende bygg eller 
paviljonger for de skolekretsene hvor det er ventet økt vekst, slik at barn og ungdom kan gå 
på skoler i nærmiljøet. 
 Vi ber også byrådet se på muligheten til å bygge på Høyenhall skole slik at de kan få en 3 
parallell fra 1-10 slik at Høyenhall skole kan fortsette å være en barne- og ungdomsskole og 
bevare det gode miljøet. 
 
Østensjø bydelsutvalg ser også med bekymring på at det bare skal være en videregående skole 
i skoleområdet, Ulsrud videregående skole. 
Det er mange ungdommer i alderen 16-19 som foretrekker å gå på skole i nærmiljøet med 
enkel og trygg skolevei i stedet for å måtte reise til sentrum eller på tvers av byen. Manglerud 
videregående skole kan nå tilby idrettsfag i tillegg til kunst/håndtverk og allmennfag. Skolen 
ligger i dag godt tilrettelagt for enda flere idrettsfaglige tilleggs fag med både innendørs 
fotballhall, svømmehall og ishockeyhall som nærmeste nabo. At ungdommene kan fortsette å 
utøve sin idrett i nærmiljøet betyr mye både for ungdommen og for idrettsmiljøet på 
Manglerud. Det er brukt mange år på å få etablert et samarbeid mellom skolen og nærliggende 
idrettslag som har sine anlegg i umiddelbar nærhet til skolen. Dette kan vanskelig etableres 
like nært annet sted. Bydelsutvalget mener dessuten at det er en styrke for bydelen med to 
videregående skoler og ønsker å bevare dette. 
 
Østensjø bydelsutvalg ser positivt på de forslagene som foreligger for område 14. Ved å 
bygge ut Godlia og Trasop skole styrkes muligheten for å ha barneskolen i umiddelbar nærhet 
for denne delen av bydelens innbyggere. Gode oppvekstsvilkår i et område med stor vekst av 
barnefamilier er avhengig av nærhet til skolen og disse medlemmer støtter derfor forslaget om 
utvidelser.  
 
For området 14 Østensjø – Oppsal – Trasop bes det om at ny samlingssal på Østensjø skole 
utredes i forbindelse med ferdigstillelse av nytt gymbygg. Det påpekes at i skolens gamle 
gymsal befinner seg det berømte veggmaleriet “Seierherren vender tilbake” av Bjarne Ness. 
Veggmaleriet inngår som en verdifull del av Oslo kommunes kunstsamling, og veggmaleriet 
er gjenstand for besøk fra kunstinteresserte. 
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Bjørn Vesten (uavh.) hadde følgende merknad  
Det er sterkt bekymringsfullt at Oslo grunnet innvandring har en så stor befolkningsvekst at 
man må gjøre store omkalfatringer i skolesektoren og oppta enorme lån som vil belaste 
kommuneøkonomien i overskuelig framtid. 
 

 Sak 98 /11  Årsrapport 2010 fra tilsynsutvalg 2 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsrapport 2010 fra tilsynsutvalg 2 tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Årsrapport 2010 fra tilsynsutvalg 2 tas til orientering. 
 

 Sak 99 /11  Samhandlingsreformen - samarbeidsprosjekt med 
Bydel Nordstrand 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsdirektørens forslag om å søke samhandlingsmidler fra Helse- og omsorgsdepartementet 
som skissert i saken, tilsluttes. 
 
Omsorgskomiteen hadde følgende forslag til vedtak 
Administrasjonen bes følge opp om det er aktuelt for Bydel Østensjø å utarbeide et 
tilsvarende oppslagshefte for brukere og andre interesserte som det Bydel Nordstrand har 
utarbeidet. 
 
Votering 
Det ble votert over begge forslagene under ett. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  

1. Bydelsdirektørens forslag om å søke samhandlingsmidler fra Helse- og 
omsorgsdepartementet som skissert i saken, tilsluttes. 

2. Administrasjonen bes følge opp om det er aktuelt for Bydel Østensjø å utarbeide et 
tilsvarende oppslagshefte for brukere og andre interesserte som det Bydel Nordstrand 
har utarbeidet. 

 
 
 
 
 
 



 Sak 100 /11  Vedrørende rapport fra uanmeldt tilsyn ved 
Oppsalhjemmet 20.12.2010 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Svar fra Byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester og Sykehjemsetaten, vedrørende rapport 
fra uanmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet 20.12.2010, tas til orientering. 
 
Omsorgskomiteen hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Sykehjemsetaten opplyser i sitt brev av 19.05.2011 til Bydel Østensjø at den ikke har egne 
definerte standarder for bygninger som benyttes til sykehjemsformål. Bydelsutvalget i Bydel 
Østensjø mener det vil være en stor fordel for pasienter, pårørende og ansatte at Oslo 
kommune hadde vel definerte krav til standarden for bygninger som skal benyttes til 
sykehjemsformål. Bydelsutvalget ber byrådet sørge for at det utarbeides slike krav. 
 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble det votert over tilleggsforslaget fra omsorgskomiteen 
Forslaget ble vedtatt med 13 stemmer for (A, SV, H, V og Bjørn Vesten (uavh.) og 2 stemmer 
mot (Frp). 
 
Vedtak 
Sykehjemsetaten opplyser i sitt brev av 19.05.2011 til Bydel Østensjø at den ikke har egne 
definerte standarder for bygninger som benyttes til sykehjemsformål. Bydelsutvalget i Bydel 
Østensjø mener det vil være en stor fordel for pasienter, pårørende og ansatte at Oslo 
kommune hadde vel definerte krav til standarden for bygninger som skal benyttes til 
sykehjemsformål. Bydelsutvalget ber byrådet sørge for at det utarbeides slike krav. 
 

 Sak 101 /11  Rapport fra anmeldt tilsyn - Abildsø bo- og 
rehabiliteringssenter 08.04.2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Abildsø bo- og rehabiliteringssenter 08.04.2011 og 
sykehjemsetatens uttalelse, tas til orientering. 
 
Omsorgskomiteen hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Bydelsutvalget ber administrasjonen om å rette en henvendelse til byrådet vedr. 
bygningsmessige problemer vedr. yttervegger, trekk etc. ved Abildsø bo- og 
rehabiliteringssenter. 
 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble det votert over forslaget til vedtak fra omsorgskomiteen. 
Votering enstemmig 
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Vedtak 
1. Rapport fra anmeldt tilsyn ved Abildsø bo- og rehabiliteringssenter 08.04.2011 og 

sykehjemsetatens uttalelse, tas til orientering. 
2. Bydelsutvalget ber administrasjonen om å rette en henvendelse til byrådet vedr. 

bygningsmessige problemer vedr. yttervegger, trekk etc. ved Abildsø bo- og 
rehabiliteringssenter. 

 

 Sak 102 /11  Rapport fra anmeldt tilsyn -Oppsalhjemmet 14.04.2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet 14.04.2011 og Sykehjemsetatens uttalelse, tas 
til orientering. 
 
Omsorgskomiteen hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 

1. I sitt svar på tilsynsrapport av 14.4.2011 på spørsmålet om når solavskjerming blir 
installert og punkterte vinduer blir skiftet ut, henviser Sykehjemsetaten til 
Omsorgsbygg for en konkret oversikt over framdriften i de bestilte arbeidene. I sine 
tilsyn med sykehjem forholder bydelsutvalget seg til Sykehjemsetaten. Det gjelder 
også spørsmål som gjelder bygninger og bygningstekniske spørsmål. Bydelsutvalget 
har oppfattet det slik at Sykehjemsetaten skal innhente de opplysninger som 
bydelsutvalget ved sine tilsynsutvalg ber om som gjelder bygninger og 
bygningstekniske spørsmål. Bydelsutvalget ber byrådet avklare om bydelsutvalget for 
fremtiden må ta slike spørsmål opp med Omsorgsbygg.  

2. Bydelsutvalget finner det uakseptabelt at TV-skjermen i callinganlegget ikke virker 
slik at man ikke kan se hvem som ringer og vil inn om kvelden eller natten. 
Dersom kontrakten  som er inngått med kommunen ikke pålegger Norlandia, drifter  
av Oppsalhjemmet,  ansvaret for at callinganlegget med TV-skjerm virker,  ber 
bydelsutvalget byrådet sørge for at  Omsorgsbygg snarest setter anlegget i stand. 

 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble det votert over tilleggsforslag pkt. 1 fra omsorgskomiteen. 
Votering enstemmig 
 
Tilslutt ble det votert over tilleggsforslag pkt. 2 fra omsorgskomiteen. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Rapport fra anmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet 14.04.2011 og Sykehjemsetatens 
uttalelse, tas til orientering. 

2. I sitt svar på tilsynsrapport av 14.4.2011 på spørsmålet om når solavskjerming blir 
installert og punkterte vinduer blir skiftet ut, henviser Sykehjemsetaten til 
Omsorgsbygg for en konkret oversikt over framdriften i de bestilte arbeidene. I sine 
tilsyn med sykehjem forholder bydelsutvalget seg til Sykehjemsetaten. Det gjelder 
også spørsmål som gjelder bygninger og bygningstekniske spørsmål. Bydelsutvalget 
har oppfattet det slik at Sykehjemsetaten skal innhente de opplysninger som 
bydelsutvalget ved sine tilsynsutvalg ber om som gjelder bygninger og 
bygningstekniske spørsmål. Bydelsutvalget ber byrådet avklare om bydelsutvalget for 
fremtiden må ta slike spørsmål opp med Omsorgsbygg.  



3. Bydelsutvalget finner det uakseptabelt at TV-skjermen i callinganlegget ikke virker 
slik at man ikke kan se hvem som ringer og vil inn om kvelden eller natten. 
Dersom kontrakten  som er inngått med kommunen ikke pålegger Norlandia, drifter  
av Oppsalhjemmet,  ansvaret for at callinganlegget med TV-skjerm virker,  ber 
bydelsutvalget byrådet sørge for at  Omsorgsbygg snarest setter anlegget i stand. 

 

 Sak 103 /11  Delegasjon av myndighet for behandling av uttalelser 
til søknad om skjenkebevillinger ved ferieavvikling sommeren 2011. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 

1. Bydelsutvalget gir bydelsdirektøren fullmakt til å avgi uttalelser til søknader om 
skjenkebevillinger som skal behandles i den perioden bydelsutvalget avvikler ferie 
sommeren 2011. 

2. Bydelsdirektøren legger fram sak om eventuelle høringsuttalelser behandlet etter 
sommerfullmakt på bydelsutvalgsmøtet 19.09.2011. 

 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak samlet. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Bydelsutvalget gir bydelsdirektøren fullmakt til å avgi uttalelser til søknader om 
skjenkebevillinger som skal behandles i den perioden bydelsutvalget avvikler ferie 
sommeren 2011. 

2. Bydelsdirektøren legger fram sak om eventuelle høringsuttalelser behandlet etter 
sommerfullmakt på bydelsutvalgsmøtet 19.09.2011. 

 

 Sak 104 /11  Kunngjøring av planforslag til offentlig ettersyn - Tor 
Jonssons veg 9 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø slutter seg til Plan- og bygningsetaten sin vurdering om at det ikke lenger er 
nok tungtveiende grunner til å båndlegge hele eiendommen til bevaring. Vernehensynene er 
ikke like sterke som dersom den opprinnelige bebyggelsen fortsatt hadde stått og dersom det 
hadde vært en husmannsplass. Bydel Østensjø anbefaler ikke planforslaget.  
 
Bjørn Vesten (uavh.) hadde følgende forslag til vedtak 
Dersom byantikvaren ønsker å verne eiendommen, bes han starte en ny prosess med sin nye 
begrunnelse fra starten av. 
 
Britt Inglingstad (V) hadde følgende forslag til vedtak 
Bydel Østensjø tilslutter seg Byantikvarens forslag til reguleringsplan for Tor Jonssons veg 9. 
 
Bjørn Vesten (uavh.) trakk sitt forslag til vedtak. 
 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Forslaget falt med 10 stemmer mot (A, SV, V og Gro Thorup (H)) og 5 stemmer for (Frp, Ole 
K. Richenberg (H), Gunnar Pedersen (H) og Bjørn Vesten (uavh.)). 
Deretter ble det votert over forslaget til vedtak fra Britt Inglingstad (V). 
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Forslaget ble vedtatt med 12 stemmer for (A, SV, V, Ann C. Elseth (Frp), Ole K. Richenberg 
(H) og Gro Thorup (H)) og 3 stemmer mot (Gunnar Pedersen (H), Tommy Skjervold (Frp) og 
Bjørn Vesten (uavh.)). 
 
Vedtak  
Bydel Østensjø tilslutter seg Byantikvarens forslag til reguleringsplan for Tor Jonssons veg 9. 
 

 Sak 105 /11  Søknad om ny salgsbevilling - Shayana dagligvare, 
Haakon Tveters vei 27 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Søknad om ny salgsbevilling fra Vijayarajah Vijayaratnam ved Shayana dagligvare, Haakon 
Tveters vei 27, anbefales. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Søknad om ny salgsbevilling fra Vijayarajah Vijayaratnam ved Shayana dagligvare, Haakon 
Tveters vei 27, anbefales. 
 

 Sak 106 /11  Søknad om serverings- og skjenkebevilling grunnet 
eierskifte av Pizzaplaneten Restaurant, Plogveien 6 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Søknad om serverings- og skjenkebevilling fra Pizza Planeten AS grunnet eierskifte ved 
Pizzaplaneten Restaurant, Plogveien 6, anbefales. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Søknad om serverings- og skjenkebevilling fra Pizza Planeten AS grunnet eierskifte ved 
Pizzaplaneten Restaurant, Plogveien 6, anbefales. 
 

 Sak 107 /11  Søknad om ny salgsbevilling - Kiwi 490 Ryen, 
Ryensvingen 3 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Søknad om ny salgsbevilling fra Oslofjordmat AS ved Kiwi 490 Ryen, Ryensvingen 3, 
anbefales. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
Vedtak 



Søknad om ny salgsbevilling fra Oslofjordmat AS ved Kiwi 490 Ryen, Ryensvingen 3, 
anbefales. 
 

 Sak 108 /11  Endringer i Høyres gruppe med innvirkning for 
driftsstyrer og utvalg 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget innstiller ____________________ som nytt medlem i driftsstyret ved 
Langerudhjemmet. 

2. Bydelsutvalget innstiller ____________________ som nytt varamedlem i driftsstyret 
ved Abildsø skole. 

3. Bydelsutvalget oppnevner _____________________ som nytt varamedlem i 
miljøutvalget ved Abildsø skole 

4. Bydelsutvalget oppnevner _____________________ som nytt medlem i 
samarbeidsutvalget ved Storgården barnehage. 

 
Gunnar Pedersen (H) hadde følgende forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget innstiller Anne-Lise Haugstad (H) som nytt medlem i driftsstyret ved 
Langerudhjemmet. 

2. Bydelsutvalget innstiller Kasper Menzoni (H) som nytt varamedlem i driftsstyret ved 
Langerudhjemmet. 

3. Bydelsutvalget innstiller Benjamin Bornø (H) som nytt varamedlem i driftsstyret ved 
Abildsø skole. 

4. Bydelsutvalget oppnevner Benjamin Bornø (H) som nytt varamedlem i miljøutvalget 
ved Abildsø skole 

5. Bydelsutvalget oppnevner Erland Bakke (H) som nytt medlem i samarbeidsutvalget 
ved Storgården barnehage. 

 
Votering 
Det ble votert over forslagene til vedtak fra Gunnar Pedersen (H) 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Bydelsutvalget innstiller Anne-Lise Haugstad (H) som nytt medlem i driftsstyret ved 
Langerudhjemmet. 

2. Bydelsutvalget innstiller Kasper Menzoni (H) som nytt varamedlem i driftsstyret ved 
Langerudhjemmet. 

3. Bydelsutvalget innstiller Benjamin Bornø (H) som nytt varamedlem i driftsstyret ved 
Abildsø skole. 

4. Bydelsutvalget oppnevner Benjamin Bornø (H) som nytt varamedlem i miljøutvalget 
ved Abildsø skole 

5. Bydelsutvalget oppnevner Erland Bakke (H) som nytt medlem i samarbeidsutvalget 
ved Storgården barnehage. 
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 Sak 109 /11  Hundelufting i nedlagt barnepark, Plogveien 99. 
 
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteen hadde følgende forslag til vedtak 
Bydelen sender brev til Bymiljøetaten og vedlegger brev fra Manglerud Hundeklubb og e-
post fra Østensjøvannets venner. Kopi av brevet sendes Manglerud Hundeklubb og 
Østensjøvannets venner.  
 
Bydelen har fått en henvendelse fra Manglerud Hundeklubb datert 23.mai 2010 angående 
bruk av den nedlagte barneparken i Plogveien 99 på Manglerud. Her redegjøres det for 
hendelsesforløpet og argumenteres for fortsatt bruk av området til frislipp av hunder. 
Brevet fra Hundeklubben, jfr pkt 4, indikerer at Bydel Østensjø har gitt tillatelse til bruk av 
parken. Det er ikke tilfelle, bydelen formidlet kun henvendelsen til Friluftsetaten som besvarte 
henvendelsen med kopi til Bydel Østensjø. 
Bydelen stiller seg i utgangspunktet positiv til at parken blir brukt midlertidig til lufting av 
hunder. Som påpekt av Østensjøvannets venner vil det kunne lette håndhevelsen av reglene 
for båndtvang i området rundt Østensjøvannet hvis det fantes et sted hvor hundene kunne løpe 
fritt i nærheten. 
 
Vi ber derfor Bymiljøetaten bidra til at hundeierne kan benytte parken som før ved at 
hovedporten settes på plass og at parken tillates midlertidig brukt til frislipp av hunder.  
 
Votering 
Det ble votert over forslaget til vedta fra Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteen. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Bydelen sender brev til Bymiljøetaten og vedlegger brev fra Manglerud Hundeklubb og e-
post fra Østensjøvannets venner. Kopi av brevet sendes Manglerud Hundeklubb og 
Østensjøvannets venner.  
 
Bydelen har fått en henvendelse fra Manglerud Hundeklubb datert 23.mai 2010 angående 
bruk av den nedlagte barneparken i Plogveien 99 på Manglerud. Her redegjøres det for 
hendelsesforløpet og argumenteres for fortsatt bruk av området til frislipp av hunder. 
Brevet fra Hundeklubben, jfr pkt 4, indikerer at Bydel Østensjø har gitt tillatelse til bruk av 
parken. Det er ikke tilfelle, bydelen formidlet kun henvendelsen til Friluftsetaten som besvarte 
henvendelsen med kopi til Bydel Østensjø. 
Bydelen stiller seg i utgangspunktet positiv til at parken blir brukt midlertidig til lufting av 
hunder. Som påpekt av Østensjøvannets venner vil det kunne lette håndhevelsen av reglene 
for båndtvang i området rundt Østensjøvannet hvis det fantes et sted hvor hundene kunne løpe 
fritt i nærheten. 
 
Vi ber derfor Bymiljøetaten bidra til at hundeierne kan benytte parken som før ved at 
hovedporten settes på plass og at parken tillates midlertidig brukt til frislipp av hunder.  
 
 
 
Bydel Østensjø, 22.06.2011 
 
 
Arnfinn Aabø (A)       Therese Kloumann Lundstedt 
BU-leder        BU-sekretær 
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